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Møde i Handicaprådet 

 
Deltagere: 

Bente Ankersen, Cecilie Roed Schultz, Connie Maybrith Jørgensen, Susanne Eilersen, Dorte S. Jensen, 

Niklas Andersen, Børge Larsen, Brian Sørensen, Holger Torp, Yelva Bjørnholdt Jensen og Pia 

Lindegaard Nielsen (Sekretær) 

 

Afbud: Peder Tind, Belinda Møller Videsen 

 

 

Dagsorden Tid  Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

 

2½ min Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra d. 8/9-20 

 

2½ min Godkendt 

 

- Ønske om at sidste mødes referat 

fast sendes med ny dagsorden. 

 

3. Høring: Pårørendepolitikken på 

handicapområdet 

 

30 min På baggrund af en drøftelse kom 

Handicaprådet frem til følgende 

høringssvar: 

 

”Vi er som udgangspunkt glade for, 

at der er taget et initiativ til 

udarbejdelse af en pårørendepolitik. 

Vi er bekendt med at der har været 

en proces med de pårørende, som har 

været positivt og meget konstruktivt.  

Men der mangler noget i denne 

politik. Den giver meget udtryk, for 

at være et værktøj til at minimere 

”konflikterne” imellem bostederne 

og pårørende. Men den beskriver 

desværre ikke hvordan man udvikler 

tilbuddene i et fælles samarbejde, til 

glæde for borgerne. Der mangler 

også en klar definition til hvordan vi 

udvikler nogle overordnet 
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handleplaner, med fokus på 

udvikling af vores bosteder og hvem 

som sidder til at udarbejde disse. 

Beskrivelsen af hvad en pårørende er 

og at de besidder en viden, som 

kan/bør komme i betragtning i 

samarbejdet omkring borgerne. Men 

vi skal også huske at man i 

samarbejdet, har en arena med klare 

retningslinjer, for at beskytte 

borgernes retssikkerhed, uden at 

nogle kommer i ”klemme”. 

Det er vigtigt at vi mindst 1 gang 

årligt tager et ”service” tjek af 

udviklingen på denne politik. Dette 

kan ske med de interessenter, som 

arbejder med politikken. Dette skal 

sikre at den blive holdt i live og ikke 

samler støv i skuffen. Her er det 

vigtigt at vi får beskrevet, hvem som 

har et ejerskab på politikken. 

Den sidste passus i politikken bør 

ændres fra håb til handling. Vi skal 

handle og ikke håbe. 

Vi hæfter os også ved at, politikken, 

meget specifikt kun henvender sig til 

pårørende til borger på vores 

bosteder. Det vil give mere værdi, at 

man ser på alle pårørende, til nogle 

borgere med særlige behov. På den 

måde vil vi kunne skabe grobund for, 

at vi udvikler området mere 

nuanceret.” 

 

4. Opsamling på møde med Social- og 

Beskæftigelsesudvalget d. 23/11-20  

 

10 min Der er ikke noget, der skal følges op 

på. 

5. Drøftelse af hvordan vi får sat 

handicappolitikken(2012) i spil?  

– Skal Handicaprådet anbefale byrådet, at 

der bliver lavet en ny handicappolitik? 

 

30 min Handicaprådet er enige om, at 

Fredericia Kommunes 

handicappolitik (2012) trænger til at 

blive skrevet om.  

Rådet er også enige om, at det 

realistisk set ikke er noget, der kan 
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nåes på den her side af 

kommunalvalget.  

Handicaprådet ønsker derfor at 

henstille til at et nyt Byråd – et nyt 

udvalg og Handicapråd sætter 

handicappolitikken på dagsordenen 

som noget af det første, med ønsket 

om at få skrevet en mere 

”menneskelig” handicappolitik. 

 

6. Nyt fra politikkerne og deres udvalg  

 

15 min Intet nyt. Der er udvalgsmøder i uge 

5. 

 

7. Servicemeddelelser 

 

Herunder coronaopdatering v. Yelva 

 

5 min Coronaopdatering.   

 

Cecilie: I forbindlese med denne 

nedlukning er der blevet lagt en 

anden linje ift. børn på specialskoler 

og børn i almenskole med behov for 

ekstra støtte. De er i skole. Det er en 

stor forbedring ift. denne 

børnegruppe, der har brug for 

forudsigelighed og faste rammer. 

 

Yelva: Nedlukningen på andre 

præmisser, hvor der tages mere 

hensyn til den enkelte. Det er 

positivt. 

F.eks. er STU fortsat åben - på trods 

af det er der unge som deltager 

virtuelt i undervisning, fordi det har 

de det bedst med.  

Proaktiv åben. 

 

Smittetal går op og ned. Det er en 

alvorlig situation, vi står i, men jeg er 

mere tryg, fordi vi har gode 

erfaringer med os. 

 

Systematiske test: Opfordring fra 

regionen til at bruge testkapacitet. 

Derfor arbejdes der lige nu for at få 

testbiler til bosteder, hvor 
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medarbejdere og borgere kan blive 

testet. 

  

Vaccination: På plejehjemmene er 

det gået rigtig fint med at få 

vaccineret beboere.  

Der har været et fint samarbejde 

lægerne, der været gode til at tale 

med de beboere, der har været 

utygge og i tvivl ift. vaccinen. 

 

Foreløbig plan at bosteder kommer 

for i uge 6. Planen afhænger dog af 

hvor mange vacciner vi får og 

hvornår. 

 

Handicaprådet udtrykker bekymring 

ift. de borgere for hvem det ikke er 

let at tage til Odense (Kolding og 

Vejle) for at blive vaccineret.  

 

Yelva: Kommunen er forpligtet til at 

hjælpe og det logistike arbejde er i 

gang. Vi ved, hvem det drejer sig om 

og hvem har brug for hjælp – og det 

vil vi fortsætte med at være 

opsøgende ift. 

 

8. Evt. 

 

5 min  Niklas og Børge har været til møde 

vedr. naturpark: Roser oplæg. 

Handicaprådet er blevet tidligt 

inddraget og blevet lyttet til.  Der er 

stor fokus på tilgængelighed. Det 

bliver godt - også set med 

Handicaprådets øjne. Det er vi glade 

for. 

 

Næstformand Kirsten Cordtz har 

valgt at træde ud af Handicaprådet. 

Cecilie Roed Schultz deltager 

midlertidigt som suppleant, indtil ny 

kandidat fra Enhedslisten er valgt. 

 


